

人民卫生出版社系列期刊 (创刊于1951年)

ISSN 1008-1070

CN 11-3942/R

2020年8月 第55卷 第8期

Volume 55 Number 8 August 2020

中国医刊

Chinese Journal of Medicine

# 中国医刊 Chinese Journal of Medicine

中国科技核心期刊  
国家级医学专业期刊

中国科技论文统计源期刊  
国家百强报刊

8  
2020

ZHONGGUO YIKAN

2020年8月  
第55卷  
第8期



ISSN 1008-1070



数字对象ID: 10.08/107206

主管: 国家卫生健康委员会  
主办: 人民卫生出版社有限公司



# 中国医刊

Chinese Journal of Medicine

月刊 1951年创刊 第55卷 第8期 2020年8月1日出版

## 主管单位

国家卫生健康委员会

## 主办单位

人民卫生出版社有限公司  
北京市朝阳区潘家园南里19号

## 主 编

杜 贤

## 编辑部主任

范存斌

## 出版及编辑单位

《中国医刊》编辑部  
北京市朝阳区潘家园南里19号  
邮政编码:100021  
电话:(010)59787177  
网络地址:<http://zgyk.pmph.com/>  
广告垂询:(010)59787385

## 承印单位

人卫印务(北京)有限公司  
如发现本刊有印装质量问题,请  
与人卫印务(北京)有限公司联系  
电话:(010)61730194

## 发 行

国内:北京市报刊发行局  
(邮发代号:2-49)  
国外:中国国际图书贸易集团有限公司  
(发行代号:M6258)

## 广告经营许可证

准予广告发布登记京朝工商  
广登字 20180003 号

## 中国标准连续出版物号

ISSN 1008-1070  
CN 11-3942/R

本刊版权归人民卫生出版社有限公司所有。任何机构或个人欲转发本刊图文,请与本刊联系。凡未经授权而转载、摘编本刊文章者,本刊将保留追究其法律责任的权利。为适应我国信息化建设,扩大本刊及作者知识信息交流渠道,本刊已被“万方数据——数字化期刊群”、《中国学术期刊网络出版总库》及CNKI系列数据库收录。如作者不同意文章被收录,请在来稿时向本刊声明,本刊将做适当处理。除非特别声明,本刊刊出的所有文章不代表本刊编委会和编辑部的观点。

## 定 价

全年 180.00 元 每期 15.00 元

## 目 次

### 全民健康助力全面小康

真正的勇士,敢于直面艰难险阻 ..... 刘晓坤,陈明雁(插页)

### 述 评

盘点国内外认知障碍领域新进展 ..... 彭丹涛(813)

### 专家论坛

阿尔茨海默病的生物学定义对神经心理学提出的挑战 ..... 刘彩燕,高晶(816)

运动认知功能减退综合征的研究进展与思考 ..... 赵子铭,张玉梅(819)

失算症研究进展与诊治 ..... 王金芳,张玉梅(822)

前庭性偏头痛认知功能研究 ..... 姚丹,于秋宏,江雪梅,等(826)

基于脑环路的帕金森病认知功能与神经调控 ..... 胡盼盼,汪凯(829)

### 指南与共识

阿尔茨海默病康复管理中国专家共识要点解读 ..... 马善新,宋鲁平(833)

### 综 述

额颞叶变性的临床研究进展 ..... 刘琪,贾伟丽,张美美,等(840)

钠离子-葡萄糖2型共转运体抑制剂心肌保护作用研究进展  
..... 孙丹丹,陈康,宋康兴(844)

胶原蛋白脯氨酰4-羟化酶在恶性肿瘤中的研究进展  
..... 于海云,田陈,李秋阳,等(847)

### 论 著

贝那普利对老年急性心肌梗死患者的临床疗效分析  
..... 刘云顺,栾淑芳,王炯波(850)

微波消融治疗原发性甲状旁腺功能亢进症失败的原因分析  
..... 邱钱泮,邢小燕,曹晓静,等(855)

外固定架联合锁定加压钢板内固定治疗C型Pilon骨折的疗效分析  
..... 黄震,韩森东,王志伟,等(858)

# 中国医刊

## 第九届编辑委员会

主任委员 陈孝平 葛均波

副主任委员 (按姓氏笔画排序)

马长生 王建六 王振常  
石远凯 白玉兴 阴赅宏  
李海潮 李雪梅 杨慧霞  
汪建平 张忠涛 张澍田  
陈朝英 陈韵岱 周翔  
姚颖 秦炯 党爱民  
梅斌 龚启勇 蒋协远  
魏文斌

## 责任编辑

胡全兵 安静  
杨倩 盛多

## 版式设计

冯艳

## 广告代理

北京人卫国际会展有限公司  
联系电话:(010)59787385  
电子邮件:syt@pmph.com

## 订购

全国各地邮政局  
(邮发代号:2-49)

## 邮购

人民卫生出版社有限公司邮购部  
北京市朝阳区潘家园南里19号  
(人卫大厦B座)  
邮编:100021  
电话:(010)59787215

人民卫生出版社有限公司网站  
www.pmph.com

《中国医刊》微信公众号



经皮锁定加压接骨板内固定治疗肱骨近端骨折的临床效果

..... 刘辉均, 丁茂乾, 安玉章 (861)

腹腔镜全子宫切除术后感染相关因素分析 ..... 应伟佳, 徐婉婉, 王瑞, 等 (864)

矮小症患儿血清游离脂肪酸异常增高的临床意义  
..... 李彦晓, 徐灵敏, 宋宗先, 等 (867)

B3GALNT2 基因突变致先天性肌营养不良 2 例并文献复习  
..... 吴文娟, 郝京霞, 李宝广 (870)

新生儿先天性肾病综合征 1 例报道并文献复习 ..... 张慧, 周娜, 杨发康, 等 (875)

改良俯卧位通气护理策略在重症新型冠状病毒肺炎中应用的单中心回顾性研究  
..... 全胜利, 陈焕, 李奇, 等 (878)

高分子微孔材料治疗浅 II 度烧伤创面的临床观察 ..... 张琮, 尹凯, 陈辉, 等 (882)

脑膜脑膨出 30 例患者的临床及病理学分析 ..... 李雪, 武迎, 张红, 等 (885)

PDCA 循环式护理应用于肛瘘手术后患者的临床疗效分析 ..... 郭登平 (888)

利奈唑胺治疗耐药结核病的有效性和安全性分析  
..... 聂文娟, 王庆枫, 周文强, 等 (891)

保留髂胫束经 Gerdy 结节截骨入路治疗外侧胫骨平台骨折的效果分析  
..... 吴冯胜, 徐执扬, 李晗, 等 (895)

中性粒细胞与淋巴细胞比值对下咽癌放射治疗预后的评估价值  
..... 原静, 王森, 高玉艳 (899)

自体脂肪移植在隆胸术中的应用效果观察 ..... 寇德强, 周明, 白新平, 等 (902)

两种微电流刺激仪治疗原发性失眠的多中心随机对照研究  
..... 董芳, 迟勇, 袁晓菲, 等 (905)

新生儿急性呼吸窘迫综合征血清微小核糖核酸-181a 的表达及与炎症因子的相关性  
..... 古裕鸟, 霍开明, 庄秀娟, 等 (908)

北京某三甲综合医院住院新生儿死亡情况及影响因素分析 ..... 李亚静, 崔红 (912)

人纤维蛋白原对急性白血病患者凝血功能及出血风险的影响  
..... 潘志兰, 邢英杰, 张志敏, 等 (914)

双相情感障碍、抑郁障碍认知功能相关因素分析  
..... 于海婷, 周福春, 薄奇静, 等 (917)

髋关节置换术后康复干预对老年股骨粗隆间骨折术后恢复的影响  
..... 刘兰香, 窦静, 琚绍静, 等 (919)

会阴冷敷垫在自然分娩产妇会阴水肿及疼痛中应用观察 ..... 王静, 王小新 (923)

## 教学与管理

精准混合式教学模式在医学本科生早期接触临床实践中的探索  
..... 王建交, 武志超, 李洋, 等 (925)

期刊基本参数: CN 11-3942/R \* 1951 \* m \* A4 \* 116 \* zh \* P \* ¥ 15.00 \* 40000 \* 34 \* 2020-08

# Chinese Journal of Medicine

Monthly Established in 1951 Volume 55, Issue 8 August 1, 2020

## CONTENTS IN BRIEF

### Administration

National Health Commission of the  
People's Republic of China

### Sponsor

People's Medical Publishing House Co.,  
Ltd.  
No.19, Panjiayuan Nanli, Chaoyang  
District, Beijing 100021, P.R.China

### Editor-in-Chief

Du Xian

### Managing Director

Fan Cunbin

### Publishing & Editing

Editorial Board of Chinese Journal of  
Medicine  
No.19, Panjiayuan Nanli, Chaoyang  
District, Beijing, P.R.China  
Postal Code:100021  
Tel: (010)59787177  
<http://zgyk.pmph.com/>

### Printing

Renwei Printing(Beijing) Co.,Ltd.

### CSSN

ISSN 1008-1070  
CN 11-3942/R

### Editorial

A review of recent advances in cognitive impairment at home and abroad  
..... Peng Dantao (813)

### Forum of specialist

The biological definition of Alzheimer's disease poses a challenge to neuropsychology  
..... Liu Caiyan, Gao jing (816)

Research progress and reflection on motoric cognitive risk syndrome  
..... Zhao Ziming, Zhang Yumei (819)

Research progress and diagnosis and treatment of acalculia  
..... Wang Jinfang, Zhang Yumei (822)

Study on Cognitive Function of Vestibular Migraine  
..... Yao Dan, Yu Qihong, Jiang Xuemei, et al (826)

Cognitive function and neuromodulation of Parkinson's disease based on brain circuits  
..... Hu Panpan, Wang Kai (829)

### Guidelines and consensus

Interpretation of Chinese consensus on rehabilitation management of  
Alzheimer Disease ..... Ma Shanxin, Song Luping (833)

### Review

Clinical research progress of frontotemporal lobar degeneration  
..... Liu Qi, Jia Weili, Zhang Meimei, et al (840)

Advances in myocardial protection of sodium ion-glucose 2 co-transporter inhibitors  
..... Sun Dance, Chen Kang, Song Kangxing (844)

Research progress of collagen prolyl 4 hydroxylases in malignant tumor  
..... Yu Haiyun, Tian Chen, Li Qiuyang, et al (847)

### Clinical research

Effect of benazepril on in elderly patients with acute myocardial infarction  
..... Liu Yunshun, Luan Shufang, Wang Jiongbo (850)

Analysis of the causes of the failure of microwave ablation in the treatment of primary  
hyperparathyroidism ..... Qiu Qianfeng, Xing Xiaoyan, Cao Xiaojing, et al (855)

Analysis of the effect of external fixator combined with locking compression plate in the  
treatment of type C Pilon fractures  
..... Huang Zhen, Han Sendong, Wang Zhiwei, et al (858)

Clinical effect of percutaneous locking compression plate internal fixation on proximal  
humeral fractures and its effect on shoulder joint function  
..... Liu Huijun, Ding Maoqian, An Yuzhang (861)

# Chinese Journal of Medicine

## The Ninth Editorial Board of Chinese Journal of Medicine

### Chairman

Chen Xiaoping

Ge Junbo

### Vice Chairman

Ma Changsheng Wang Jianliu

Wang Zhenchang Shi Yuankai

Bai Yuxing Yin Chenghong

Li Haichao Li Xuemei

Yang Huixia Wang Jianping

Zhang Zhongtao Zhang Shutian

Chen Chaoyang Chen Yundai

Zhou Xiang Yao Ying

Qin Jiong Dang Aimin

Mei Bin Gong Qiyong

Jiang Xieyuan Wei Wenbin

### Editorial Staffs

Hu Quanbing

An Jing

Yang Qian

Sheng Duo

### Layout Editor

Feng Yan

Copyright©2020 by People's Medical Publishing House Co., Ltd.

All rights reserved. No part of this publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without permission in writing from People's Medical Publishing House Co., Ltd.

All the articles published here do not represent the views of the People's Medical Publishing House Co., Ltd. or the Editorial Board, unless otherwise stated.

Risk factors for perioperative infection after laparoscopic hysterectomy

..... Ying Weijia, Xu Wanwan, Wang Rui, et al (864)

Clinical retrospective analysis of abnormally elevated serum free fatty acids in children

with short stature ..... Li Yanxiao, Xu Lingmin, Song Zongxian, et al (867)

Congenital muscular dystrophy caused by B3GALNT2 gene mutation in 2 cases and

literature review ..... Wu Wenjuan, Hao Jingxia, Li Baoguang (870)

A case of neonatal congenital nephrotic syndrome and literature review

..... Zhang Hui, Zhou Na, Yang Fakang, et al (875)

Single-center retrospective study on the application of modified prone position ventilation

nursing strategy in severe COVID-19 pneumonia

..... Quan Shengli, Chen Huan, Li Qi, et al (878)

Clinical observation on the treatment of superficial second degree burn wounds with high

polymer microporous materials ..... Zhang Cong, Yin Kai, Chen Hui, et al (882)

Clinical and pathological analysis of 30 patients with meningoencephalocele

..... Li Xue, Wu Ying, Zhang Hong, et al (885)

Clinical efficacy analysis of PDCA-based circular nursing in postoperative anal fistula

patients and its influence on postoperative anal pain ..... Wu Dengping (888)

Analysis on the efficacy and safety of linazolamide in treating drug-resistant tuberculosis

..... Nie Wenjuan, Wang Qingfeng, Zhou Wenqiang, et al (891)

Treatment of lateral tibial plateau fracture by reserving iliotibial tract through Gerdy

tubercle osteotomy ..... Wu Fengsheng, Xu Zhiyang, Li Han, et al (895)

The value of neutrophil to lymphocyte ratio in the prognosis of hypopharyngeal carcinoma

after radiotherapy ..... Yuan Jing, Wang Sen, Gao Yuyan (899)

Effect of autologous fat transplantation in breast augmentation surgery

..... Kou Deqiang, Zhou Ming, Bai Xinping, et al (902)

A random controlled trial of two different cranial electrotherapy stimulation in the

treatment of primary insomnia ..... Dong Fang, Chi Yong, Yuan Xiaofei, et al (905)

Expression of serum miR-181a in neonatal acute respiratory distress syndrome and its

correlation with inflammatory factors

..... Gu Yuniao, Huo Kaiming, Zhuang Xiujuan, et al (908)

Analysis of neonatal mortality and its influencing factors in a Grade A general hospital

in Beijing ..... Li Yajing, Cui Hong (912)

The study of coagulation disorders and bleeding risk of patients with acute leukemia

after administration of human fibrinogen

..... Pan Zhilan, Xing Yingjie, Zhang Zhimin, et al (914)

Analysis of cognitive function related factors of bipolar disorder and major depressive

disorder ..... Yu Haiting, Zhou Fuchun, Bo Qijing, et al (917)

Influence of rehabilitation intervention after hip replacement on postoperative recovery

of intertrochanteric fractures in elderly patients

..... Liu Lanxiang, Dou Jing, Ju Shaojing, et al (919)

The application of perineal cold pad in perineal edema and pain during natural delivery

..... Wang Jing, Wang Xiaoxin (923)

### Teaching and Management

The exploration of precise mixed teaching mode in the early contact clinical practice of

medical undergraduates ..... Wang Jianjiao, Wu Zhichao, Li Yang, et al (925)